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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Administracji i Cyfryzacji (nr 75)
10 lipca 2014 r.
Komisja Administracji i Cyfryzacji obradująca pod przewodnictwem posła Andrzeja 
Orzechowskiego (PO), przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 lipca do 31 grudnia 2014 r.

W posiedzeniu  udział  wzięli: Adam Zych  doradca  ekonomiczny  w Departamencie  Administracji 
Publicznej w NIK.

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy  Kancelarii  Sejmu: Grażyna Kućmierowska, Jolanta 
Ostrowska – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 

Dzień dobry. Otwieram posiedzenie Komisji Administracji i Cyfryzacji. Witam państwa 
posłów i zaproszonych gości. Stwierdzam kworum. W porządku dziennym posiedzenia 
Komisji mamy rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od lipca do 31 grud-
nia 2014 r. Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu 
uznam, że Komisja przyjęła zaproponowany porządek dzienny. Sprzeciwu nie słyszę.
Otrzymaliście państwo projekt planu pracy, który uwzględnia rozpatrzenie skierowa-

nych do Komisji projektów ustaw oraz tematy posiedzeń, które były przyjęte w planie 
pracy Komisji na pierwsze półrocze 2014 r., a nie zostały zrealizowane. Wszyscy państwo 
otrzymaliście wstępny projekt planu pracy. Pani poseł Hrynkiewicz zgłosiła również 
propozycje tematów do planu pracy. Dodatkowo, w tej chwili, chcę zgłosić jeszcze jeden 
punkt do planu pracy. Otóż, przedstawienie przez Ministra Administracji  i Cyfryza-
cji planu pracy MAC do końca 2015 r., czyli do końca obecnej kadencji – z terminem, 
by wstawić to do planu pracy we wrześniu bieżącego roku. Otwieram dyskusję. Bardzo 
proszę.

Poseł Adam Rogacki (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo. Chcę prosić o uwzględnienie propozycji pani 
profesor Hrynkiewicz, ale jednocześnie – tak jak pan przewodniczący – mam dodatkowo 
cztery propozycje z prośbą o wyrozumiałość i przyjęcie ich przez Komisję. Są to rzeczy, 
którymi zajmowaliśmy się  już na posiedzeniach Komisji,  jednak są to kwestie, które 
wciąż nas interesują i interesuje nas stan zaangażowania tych prac. 
Chcę dołączyć do planu informację MAC o stanie prac nad realizacją Europejskiej 

Agendy Cyfrowej. Drugi punkt, to informacja MAC o dostępności do internetu w pla-
cówkach oświatowych – oczywiście w połączeniu z przedstawicielem Ministerstwa Edu-
kacji Narodowej. Punkt trzeci, to informacja na temat realizacji projektu budowy sieci 
internetu szerokopasmowego w Polsce. Punkt, czwarty, którym również się zajmowa-
liśmy, ale nie jest rozstrzygnięty, więc myślę, że po pół roku, w okolicach września lub 
października ta informacja by się przydała, tzn. informacja dotycząca zagospodarowania 
częstotliwości 800 MHz. 

Sekretarz Komisji Jolanta Ostrowska:
Gdyby pan poseł mógł powtórzyć przedostatni punkt.

Poseł Adam Rogacki (PiS): 
Przedostatni punkt… informacja na temat realizacji projektów budowy internetu sze-
rokopasmowego w Polsce.  Są to rzeczy,  nad  którymi  pracowaliśmy w komisjach,  ale 
jest  jeszcze kwestia zaawansowania  tych prac, bo nie na wszystkie pytania wówczas 
otrzymaliśmy odpowiedzi. Jest również kwestia, czy zaległości – jak przy wprowadzaniu 
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Europejskiej Agendy Cyfrowej – w jakiś sposób zostały nadrobione. Fakt niewykorzysta-
nych środków unijnych przy budowie internetu szerokopasmowego, myślę, że również 
powinien być troską Wysokiej Izby, a szczególnie naszej Komisji. 
Terminowo… myślę, że po kolei, jeśli się uda, to w każdym kolejnym miesiącu po jed-

nym temacie – to nic pilnego.

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO):
Dziękuję bardzo. Patrzę, na plan pracy i łącznie ze wszystkimi propozycjami będzie on 
dość napięty. Nie wiem czy ze wszystkim damy rade tzn. z wszystkimi zgłoszonymi punk-
tami. Czy są jakieś sugestie, by coś z planu pracy usunąć i dodać coś nowego w to miej-
sce? Proszę.

Poseł Adam Rogacki (PiS): 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, są komisje – podam przykład, który chyba wszy-
scy znamy – np. Komisja Finansów Publicznych, która spotyka się kilkakrotnie więcej 
w stosunku do tego  ile my mamy spotkań.  Jestem przekonany,  że jesteśmy w stanie 
przepracować wszystkie tematy. Na tle innych… Wiem, że niektórzy posłowie pracują 
w kilku komisjach, ale myślę, że nie jest to aż tak obszerne, by nie przepracować w ciągu 
pół roku tych tematów. 

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Dobrze, czy są inne propozycje? Bardzo proszę, panie pośle.

Poseł Piotr Król (PiS):
Piotr  Król,  Klub  Parlamentarny  Prawa  i Sprawiedliwości,  ziemia  bydgoska.  Panie 
przewodniczący, w charakterze konsultacji lub ewentualnie docelowej propozycji. Chcę 
zapytać o kwestię funkcjonowania Poczty Polskiej. W tej chwili mamy taką sytuację, 
że nad spółką sprawuje nadzór Minister Administracji i Cyfryzacji. Jeżeli pani pozwoli 
to skończę… 
Chcę  powiedzieć  o dość  specyficznym  wydarzeniu,  które  miało  miejsce  po raz 

pierwszy, a wydaje mi się, że ze względu na specyficzną sytuację  jest to ważne. Z jed-
nej strony Minister Administracji i Cyfryzacji sprawuje nadzór nad spółką, a z drugiej 
strony merytorycznie tą spółką zajmuje się Komisja Infrastruktury. Sprawa jest taka, 
że jest ona na granicy administracji, tj. Ministerstwa Sprawiedliwości i Poczty Polskiej. 
Mam na myśli sytuację, która po raz pierwszy zdarzyła się w tym roku, czyli przetargu 
na dostarczanie przesyłek. Jest bardzo dużo informacji dotyczących tego, w jaki sposób 
te usługi są świadczone. Ze względu na wyjątkową sytuację, i ze względu, że wydarzyło 
się to po raz pierwszy, chcę zapytać pana przewodniczącego i poprosić, czy nie byłoby 
racjonalnie poprosić w drugim półroczu o wspólną informacje? Mam wrażenie, że jak jest 
nowa sytuacja, to należy znaleźć nowe rozwiązanie. Poprosić o informację ministerstwo 
oraz operatorów, którzy świadczą te usługi. W jaki sposób ta usługa na rzecz obywateli 
jest świadczona. Wydaje się, że w związku z tym, że ministerstwo po raz pierwszy ogło-
siło taki przetarg i operatorzy prywatni realizują tę usługę, to wydaje się, że warto się 
temu na tym etapie przyjrzeć. Takie jest moje pytanie i prośba o odpowiedz, czy pan 
przewodniczący uważa, czy Komisja mogłaby się tym zająć? Dziękuję.

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Dziękuję. Czy są jeszcze inne propozycje i uwagi? Nie widzę. Zatem, jeśli chodzi o Pocztę 
Polską, to jest to w zakresie nadzorowania MAC, natomiast nie  jest w zakresie dzia-
łań naszej Komisji, ale Komisji Infrastruktury. Nie chcę powielać działań, szczególnie 
na terenie  parlamentu. Myślę,  że jeśli  jest  to we właściwości  tamtej  komisji,  to ona 
powinna się tym zająć. Nie będziemy tego powielać.

Poseł Piotr Król (PiS):
Tak, panie przewodniczący, przepraszam bardzo,  tylko dopowiem. Pozwoliłem sobie 
zaproponować to z racji tego, że nie Poczta Polska świadczy tę usługę, a usługa ma cha-
rakter  usługi  pocztowej.  Pan  przewodniczący  zapewne  dobrze wie,  że wygrały  dwa 
prywatne podmioty i świadczą tę usługę. W tej chwili powstała nowa sytuacja. Myślę, 
że wcześniej nikt się tego nie spodziewał. Nadzór nad Pocztą Polską sprawuje nasza… 
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tzn. mam wrażenie, że została pustka. Nikt nie przewidział sytuacji, że dla wszystkich 
sądów w Polsce, usługi świadczą prywatne podmioty, a nikt – naprawdę – nie sprawuje 
nad nimi nadzoru. Wydaje mi się, że warto by któraś z komisji zajęła się tym tematem 
w drugim półroczu. Pomyślałem, że dobrze by było by zrobiła to Komisja Administracji 
i Cyfryzacji – dlatego moja prośba. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Dziękuję. Tak jak powiedziałem, nie powielajmy wzajemnych kompetencji i nie wchodźmy 
sobie w drogę. Dobrze, by ktoś się tym zajął, a jeśli jest to w kompetencji Komisji Infra-
struktury, to tak powinniśmy oddziaływać, by się tym zajęła. 

Poseł Piotr Król (PiS):
Komisja Infrastruktury zajmuje się pocztą, a nie zajmuje się operatorami pocztowymi. 
Nimi nie zajmuje się również Ministerstwo Sprawiedliwości. Dlatego, panie przewodni-
czący powstaje dziura. Chciałem tylko przekazać taką informację.

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Nie ma przeszkody,  by Komisje:  Infrastruktury  i Sprawiedliwości  i Praw Człowieka 
odbyły wspólne posiedzenie. Prawda?

Poseł Piotr Król (PiS):
Jak pan przewodniczący uważa.

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Przechodząc do propozycji… nie ma pani poseł Hrynkiewicz, a pani poseł przedstawiła 
trzy propozycje. Pierwsza dotyczy kształtowania poziomu zatrudnienia i wynagrodzeń 
pracowników administracji publicznej. Druga problemów informatyzacji administracji 
publicznej. Trzecia zatrudnienia na wyższych stanowiskach w administracji publicznej 
bez przeprowadzenia obowiązkowego konkursu, tj. zatrudnienie w charakterze pełnią-
cego obowiązki. Szkoda, że nie ma pani poseł, ale przychylając się do tych propozycji, 
chcę zaproponować ich weryfikację. Otóż, by pierwszy i trzeci punkt połączyć. W zasa-
dzie, to trzeci punkt może być w charakterze podpunktu lub ewentualnie dodatkowego 
pytania przy rozpatrywaniu pierwszego punktu. Pierwszy punkt proponuję zatytułować: 
zatrudnienie i wynagrodzenia pracowników administracji publicznej – to wyczerpałoby 
pierwszy i trzeci punkt. Czy są jakieś inne głosy w związku z tą propozycją? Proponuję 
termin wrześniowy. Jest to przecież kwestia przygotowania się do tego. Rozumiemy to – 
tak naprawdę – jako służbę cywilną. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, uznam, że przyjmiemy 
to w tej formie na wrzesień. 
Oczywiście moją propozycję wystąpienia pana ministra z planem pracy MAC do końca 

2015 r., również planujemy na wrzesień. 
Kwestia propozycji pani poseł Hrynkiewicz, tj. problemy informatyzacji administra-

cji publicznej, jest to trochę zapisane enigmatycznie. Nie mamy odniesienia, w którym 
obszarze  administracji  publicznej  –  a jest  to naprawdę bardzo  szeroki  temat. W grę 
wchodzi kwestia doprecyzowania tematu w późniejszym etapie lub innego zapisania tego 
tematu. Pan przewodniczący Rogacki. Bardzo proszę. 

Poseł Adam Rogacki (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, wiemy, że resort, którym zajmuje się nasza 
Komisja zajmuje się informatyzacją administracji publicznej. Myślę, że ogólna informacja 
dla naszej Komisji, dla posłów pracujących w naszej Komisji, powinna być ujęta w planie 
pracy, zwłaszcza, że jest zaproponowana przez jednego z członków Komisji. Jeśli chodzi 
o kwestię doprecyzowania, to poproszę, aby przed samym posiedzeniem Komisji, pani 
profesor konkretnie doprecyzowała o jakie informacje chodzi, by ministerstwo mogło 
przygotować tę informację dla nas przygotowując się do posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Dziękuję bardzo. Wobec tego, proponuję zapisać to bardzo ogólnie, jako informatyzacja 
administracji publicznej. Proszę, by pani profesor, pani poseł z odpowiednim wyprzedze-
niem poinformowała o szczegółach, by zwrócić się jako Komisja do resortu lub innych 
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urzędów, o konkretną informację. Proponuję zapisać to w miesiącu październiku, czyli 
dopisać do projektu planu pracy, który obecnie już jest. 
Jeśli  chodzi  o propozycje  pana  przewodniczącego  Rogackiego,  to pierwszy  z tych 

punktów… bardzo proszę.

Poseł Adam Rogacki (PiS):
Jeśli chodzi o przełożenie… kwestia częstotliwości może być w październiku lub listopa-
dzie z tego względu, że na ten moment nic się dzieje. Zawsze można zwołać nadzwyczajne 
posiedzenie, mimo tego, że nie mamy tego w planie. Nie ukrywam, że kwestia dostępno-
ści internetu w placówkach oświatowych, to coś, co dobrze gdyby było we wrześniu, gdy 
rozpoczyna się nowy rok szkolny, więc może udałoby się to na początku września. Jeśli 
chodzi o Europejską Agendę Cyfrową, to mamy podobny punkt w porządku obrad, wiec 
myślę, że uda się to zawrzeć w sierpniu. Informacja o trendach konsolidacyjnych jest 
w kontekście Europejskiej Agendy Cyfrowej.

Poseł Izabela Mrzygłocka (PO):
W sierpniu mamy tylko jedno posiedzenie.

Poseł Adam Rogacki (PiS):
Wiem. Wiemy również, że internet szerokopasmowy jest ważną sprawą, więc…

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Proszę bardzo, pani przewodnicząca.

Poseł Izabela Mrzygłocka (PO):
Rozumiem, że wszystko jest bardzo ważne, ale jeśli wszyscy będziemy chcieli, wszystkie 
bardzo ważne tematy – które uważamy, że są – zmieścić w jednym okresie jednego pół-
rocza, to byśmy się nie zmieścili. Mam taką prośbę do pana przewodniczącego, by zwe-
ryfikował  to,  co uważa,  że jest  najważniejsze  by to umieścić w planie  pracy,  a resztę 
w przyszłym półroczu. Oczywiście, nie wykluczając, że będziemy się tym zajmować, ale 
czy wszystko musimy… W sierpniu mamy jedno posiedzenie, we wrześniu już dodaliśmy 
dwa punkty.

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
W październiku dodaliśmy kolejne.

Poseł Izabela Mrzygłocka (PO):
W październiku dodaliśmy. W pewnym momencie jest tak, że później nie jesteśmy w sta-
nie nad tym wszystkim zapanować tak jakbyśmy chcieli. 

Poseł Adam Rogacki (PiS):
Szanowni państwo, wiemy, że z reguły w miesiącu są przynajmniej dwa posiedzenia. 
Jeżeli na jednym posiedzeniu będą dwa posiedzenia Komisji, to wychodzą cztery posie-
dzenia Komisji  – wiem,  że teraz dodaliśmy.  Jestem przekonany,  że gdybyśmy dodali 
w każdym miesiącu  jeszcze  jeden z tych punktów, to jesteśmy w stanie to przepraco-
wać. W takim razie zrezygnuję z punktu, który dotyczy dostępności internetu w placów-
kach oświatowych. Myślę, że jest to informacja, którą możemy uzyskać w inny sposób. 
Natomiast, Europejska Agenda Cyfrowa oraz budowa sieci  internetu szerokopasmo-
wego w Polsce, myślę, że zwłaszcza dla naszej Komisji są to bardzo ważne rzeczy. Wiemy, 
że mobilizacja do pracy ministerstwa, może w tym przypadku tylko i wyłącznie służyć 
wszystkim Polkom. Dlatego upieram się o to i proszę to uwzględnić. 

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
Dobrze, czyli teraz chodzi o dwa punkty? Pierwszy dotyczy Europejskiej Agendy Cyfro-
wej. Mamy taki punkt w propozycji projektu planu pracy, tj. punkt trzeci, czyli informa-
cja o trendach konsolidacyjnych w kontekście realizacji Europejskiej Agendy Cyfrowej. 
Proponuję by to połączyć w tym punkcie. To jest jedna kwestia i to by było w sierpniu. 
A drugi punkt?
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Poseł Adam Rogacki (PiS):
Kwestia informacji na temat realizacji  inwestycji związanej z budową sieci  internetu 
szerokopasmowego w Polsce.

Przewodniczący poseł Andrzej Orzechowski (PO): 
O ile sobie przypominam mieliśmy taką informację z Ministerstwa Infrastruktury i Roz-
woju, ona jest dostępna chyba sprzed kilku miesięcy, ale myślę, że możemy zaplanować 
to na listopad.
Wstępnie mamy to jakoś ułożone. Czy są jakieś inne głosy? Wobec tego, uwzględniając 

przedstawiony projekt i to, o czym powiedzieliśmy przed chwilą, czy jest sprzeciw wobec 
przyjęcia planu pracy Komisji Administracji i Cyfryzacji? Czy jest sprzeciw wobec przyję-
cia przedstawionego projektu wraz z uzupełnieniami, które uzgodniliśmy przed chwilą? 
Czy jest sprzeciw? Jeśli nie usłyszę, to stwierdzę, że Komisja Administracji i Cyfryzacji 
przyjęła plan pracy Komisji na drugie półrocze 2014 r. Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy 
porządek posiedzenia Komisji. Zamykam posiedzenie.
Przypominam, że o godz. 14.00 mamy wspólne posiedzenie Komisji Administracji 

i Cyfryzacji i Komisji Samorządu Terytorialnego. Odbędzie się ono również tu. Zapra-
szam. Dziękuję bardzo.


